
 
 

22. januar 2013 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har man haft drøftelser med bestyrelsen, ledelsen og lærerne i Savimminilerinermut 
Ilinniarfik (Jern- og Metalskolen)  i forbindelse planerne om flytning af skolen til 
Sisimiut? 

2. Har man foretaget beregninger i forhold til de økonomiske konsekvenser en flytning af 
skolen vil indebære? 

(Finn Karlsen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Vi har gennem pressen hørt, at man har nedsat en arbejdsgruppe, der skal forberede en kommende 
flytning af Savimminilerinermik Ilinniarfik til Sisimiut, hvilket har givet anledning til en undren, 
idet man ikke engang over for Inatsisartut, har præsenteret de økonomiske konsekvenser planen vil 
afstedkomme. 
 
Desværre har Naalakkersuisuts enerådige topstyring af alle forhold blevet til en normal procedure, 
hvilket jeg ikke kan vende det blinde øje til og derfor giver mig en anledning til at fremsætte 
ovennævnte spørgsmål. Ligeledes finder jeg disse handlinger forunderlige, med tanken om det 
forestående valg. 
 
Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  


